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DAMES EN HEREN, 
 
Het verslag van de Vlaamse Regering – Alternatie-
ve financiering van Vlaamse overheidsinvesterin-
gen van 19 december 2008 (Parl. St. Vl. Parl. 
2008-09, nr. 52/1) werd in de Subcommissie voor 
Financiën en Begroting besproken op 22 januari 
2009 op vraag van de Commissie voor Algemeen 
Beleid, Financiën en Begroting. Het verslag van de 
Vlaamse Regering werd toegelicht door de heer 
Kris Peeters, minister-president van de Vlaamse 
Regering, Vlaams minister van Institutionele Her-
vormingen, Bestuurszaken, Buitenlands Beleid, 
Media, Toerisme, Havens, Landbouw, Zeevisserij 
en Plattelandsbeleid. 

I. INLEIDING  

Mevrouw Hilde Eeckhout, voorzitter, brengt in her-
innering dat het verslag van de Vlaamse Regering 
aangaande de alternatieve financiering voor de derde 
keer is voorgelegd aan het Vlaams Parlement. 

II. TOELICHTING DOOR DE HEER KRIS 
PEETERS, MINISTER-PRESIDENT VAN 
DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS 
MINISTER VAN INSTITUTIONELE HER-
VORMINGEN, BESTUURSZAKEN, BUI-
TENLANDS BELEID, MEDIA, TOERISME, 
HAVENS, LANDBOUW, ZEEVISSERIJ EN 
PLATTELANDSBELEID 

Minister-president Kris Peeters beperkt zich tot de 
belangrijkste elementen van het rapport van de 
Vlaamse Regering en overloopt de stand van zaken 
van de projecten.  
 
Bij de alternatieve financiering van de zorgsector 
zijn op 15 oktober 2008 totaal 156 dossiers goedge-
keurd en voor 70 projecten zijn de werkzaamheden 
effectief aangevat. De minister stelt dat, ongeacht of 
men erkent dat het om een pps (publiek-private sa-
menwerking) ‘pur sang’ gaat, dit een mooi resultaat 
is.  
 
Voor de pps Wonen is de onderhandelingsprocedure 
grotendeels doorlopen in 2008. De ‘best and final 
offers’ (BAFO’s) van de geselecteerden zijn opge-
vraagd en worden geanalyseerd.  
 
Bij het dossier voor Onderwijs zijn al veel vragen 
gesteld, geeft de minister-president toe. Hij laat we-
ten dat op 1 augustus 2008 drie consortia ‘best and 
final offers’ hebben ingediend. De laatste rechte lijn 
naar een definitieve keuze van een financiële partner 
is daarmee ingezet, stelt de minister-president. De 

Vlaamse Regering heeft intussen haar voorkeur ge-
hecht aan het partnerschap Fortisbank-Fortis Real 
Estate voor de inhaaloperatie in de scholenbouw. De 
eindonderhandeling is aan de gang. Er is tevens be-
slist versneld de nv Schoolinvest op te richten om 
het bouwdossier al te kunnen voorbereiden zodat na 
gunning de privévennootschap meteen kan beginnen 
bouwen. Minister-president Peeters merkt op dat ook 
wordt nagegaan hoe de problemen en discussies bij 
de consortia zo snel mogelijk tot een goed einde 
kunnen worden gebracht. Het gaat om een van de 
belangrijkste pps-dossiers, stelt hij, met een inzet 
van 1 miljard euro, die goed zijn voor 211 energie-
zuinige scholen.  
 
Wat de sportinfrastructuur betreft, refereert de minis-
ter-president aan de goedkeuring van het desbetref-
fende decreet door de plenaire vergadering tijdens de 
zitting van 14 mei 2008. Op 6 augustus 2008 is dat 
gepubliceerd in het Belgisch Staatsblad. Het uitvoe-
ringsbesluit werd goedgekeurd door de Vlaamse 
Regering op 18 juli 2008. Op 28 november 2008 
heeft de regering beslist over de rangschikking en 
selectie van projecten in het kader van het Vlaams 
Sportinfrastructuurplan. Er werden 130 projecten 
geselecteerd. Dat moet resulteren in 73 kunstgras-
velden, 43 eenvoudige sporthallen, 4 eenvoudige 
zwembaden en 10 multifunctionele sportcentra. 
 
De minister-president legt uit dat de analyse van de 
subsidieaanvragen heeft aangetoond dat een verho-
ging van de vooropgestelde plafondbedragen aange-
wezen was. De Vlaamse Regering heeft naar aanlei-
ding daarvan op 16 januari 2009, na advies van de 
Raad van State, de wijziging van het besluit dat uit-
voering geeft aan het decreet over een inhaalbewe-
ging in sportinfrastructuur via alternatieve financie-
ring definitief goedgekeurd.  
 
De aanbesteding voor de eerste reeks kunstgrasvel-
den wordt intussen voorbereid, meldt de minister-
president. Aan 45 geselecteerde gemeenten is ge-
vraagd een mandaat te ondertekenen.  
 
Voor de Vlaamse jeugdverblijven wordt nog onder-
zocht hoe er aan het dossier een nieuwe dynamiek 
kan worden gegeven. De markt bleek bij aanvang 
niet voldoende geïnteresseerd, stelt de minister-
president.  
 
Voor Openbare Werken ontwikkelde Via-Invest in 
samenspraak met de PMV (Participatiemaatschappij 
Vlaanderen), het bevoegde departement en het Ken-
niscentrum PPS een standaard voor de realisatie van 
wegeninfrastructuur via DBFM (Design, Build, Fi-
nance, Maintain). Daarbij is rekening gehouden met 
de ‘best practices’ uit het buitenland en Vlaanderen. 
Op 29 februari 2008 zijn die standaarden goedge-
keurd.  
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De noordelijke ontsluiting van de luchthaven van 
Zaventem is volop bezig. Ook de andere projecten 
zijn in uitvoering. Voor de Kempische noord-
zuidverbinding loopt de aanbestedingsprocedure, en 
zijn de eerste offertes binnengekomen en geanaly-
seerd. Voor de Gentse R4 zou op korte termijn een 
selectie kunnen gebeuren en zou de aanbestedings-
procedure kunnen worden opgestart. De project-
MER (milieueffectrapportage) voor de R4 Zuid is in 
afwerking en de goedkeuring ervan zou begin 2009 
moeten mogelijk zijn. Ook de DBM-aankondiging 
(DBM: Design, Build, Maintain) en de oproep tot 
kandidaatstelling zou gepland zijn voor begin 2009. 
 
Minister-president Peeters gaat er prat op dat ook 
met betrekking tot de andere projecten hard is ge-
werkt. Voor de noord-zuidverbinding  Houthalen-
Helchteren is een consensus bereikt binnen de 
Vlaamse Regering. Daarbij viel de keuze op het om-
leidingstracé, dat verder wordt uitgewerkt.  
 
De beloodsingsmiddelen moeten dringend gemoder-
niseerd worden, stelt de minister-president, waarmee 
hij de aandacht vestigt op het belangrijke dossier ter 
zake. Hij legt uit dat men bij het concept van een 
‘bare boat charter’ is aanbeland, de naakterompbe-
vrachting. Het is een specifieke formule uit de zee-
vaartsector en houdt in dat er voor de schepen met 
een huurformule wordt gewerkt. De definitieve gun-
ning wordt voorbereid. De minister-president hoopt 
dat in het voorjaar van 2009 te kunnen  afronden.  
 
De minister-president stelt dat voor de luchthavens 
Oostende-Brugge en Kortrijk-Wevelgem een LOM-
LEM-formule (LOM: Luchtvaartontwikkelingsmaat-
schappij – LEM: Luchthavenexploitatiemaatschap-
pij) is goedgekeurd. Hij oppert dat het pps-project 
Luchthaven Deurne een ander verhaal is waarover de 
regering op 21 mei 2008 naar aanleiding van de 
voorafgaande discussies over alle aspecten, beslis-
singen heeft genomen. Zo is de voorlopige vaststel-
ling van de groep R11 goedgekeurd en is opdracht 
gegeven aan de PMV om de gesprekken met de pps-
constructie voor de exploitatie van de luchthaven 
voort te zetten.  
 
De minister-president stipt aan dat voor De Lijn het 
project Brabo1, de tramverlenging Mortsel-
Boechout, het verst gevorderd is. De eindonderhan-
delingen zijn daarover ingezet, stelt hij, en op basis 
van de ingediende BAFO’s is het project door de 
aanbestedende overheid eind 2008 gegund. De we-
reldwijde financiële crisis heeft bijkomende vragen 
en problemen opgeworpen, laat de minister-
president weten. Naar aanleiding daarvan heeft de 
aanbestedende overheid onderzocht hoe de finan-
cierbaarheid van het project kan worden verhoogd. 
Daarop is een terechtwijzend bericht 3 goedgekeurd 
dat wijzigingen bevat aan de financiële gerelateerde 

bepalingen van het bestek. De drie indieners van een 
BAFO worden opnieuw uitgenodigd voor deelname 
aan de nieuwe BAFO-ronde. 
 
De minister-president meldt dat voor de Vlaamse 
Administratieve Centra (VAC) bij het VAC Leuven 
alle contractuele voorbereidende activiteiten afge-
rond zijn en dat de bouw kan beginnen. Het project 
komt tot stand in een partnerschap van de PMV en 
de private partner. De twee andere projecten zijn in 
een stadium van onderhandeling. Eind 2008 heeft de 
PMV een voorstel geformuleerd ten aanzien van de 
eigenaar van de terreinen die zich in de stationsom-
geving bevinden, wat op Gent en Brugge slaat. 
 
De projectfiche Serviceflats-Bevak kreeg ook te 
maken met enig oponthoud. De ambities kunnen niet 
echt waargemaakt worden, geeft de minister toe, 
maar hij wil vooral de redenen daarvoor kennen. Op 
14 maart 2008 heeft de Vlaamse Regering principi-
eel haar besluit gewijzigd over het toekennen van 
subsidies aan OCMW’s en vzw’s als tegemoetko-
ming voor het verwerven van serviceflatgebouwen 
die op hun grond zijn opgericht in het kader van een 
onroerende leasingovereenkomst met de Bevek. 
Tegelijk is een addendum goedgekeurd bij de alge-
mene overeenkomst tussen de Vlaamse Gemeen-
schap en de nv Serviceflats Invest. Het aantal te rea-
liseren serviceflats werd daarmee beperkt tot 2000. 
Na toewijzing van de 2000ste flat zal de samenwer-
king met de nv worden stopgezet, stelt de minister-
president. De vennootschap verwacht volgens hem 
dat het resterende deel van het project tegen eind 
2011 kan worden afgerond, en dat is volgens minis-
ter-president Peeters sneller dan verwacht.  
 
Over de herwaardering van de slibverwerkingssite 
Kallemansputte in Zelzate als monodeponie, ver-
klaart de minister-president dat is gebleken dat de 
locatie van de Kallemansputte volledig volgestort is 
met natte baggerspecie. De baggerspecie uit de on-
derhoudswerken van het kanaal Gent-Terneuzen 
wordt sinds een aantal jaren extern verwerkt en ge-
borgen. De monostortplaats Kallemansputte zal min-
stens gedeeltelijk moeten worden uitgegraven om ze 
voor een lange termijn te herwaarderen. Dat moet 
aan de contractant worden opgelegd, zodat een af-
sluiting van de omgeving van het slibstort kan wor-
den verzekerd conform de Europese regelgeving. 
Een gedeeltelijke uitgraving moet er bovendien voor 
zorgen dat de nat geborgen specie meer optimaal kan 
worden ontwaterd en tevens zorgen voor een ex situ 
zandscheiding.  
 
Minister-president Peeters vermeldt nog dat, reke-
ning houdende met alle gekende parameters, men er 
kan van uitgaan dat het economisch rendabel poten-
tieel van het procedé ongeveer 1 miljoen kubieke 
meter aan nieuwe baggercapaciteit bedraagt. De 



Stuk 52 (2008-2009) – Nr. 2  6 
 
 
afdeling Maritieme Toegang zou een jaarlijks gega-
randeerde hoeveelheid van 65.000 tds (ton droge 
stof) specie aanleveren gedurende een periode van 
15 jaar. De restcapaciteit van het slibstort kan door 
de private partner gecommercialiseerd worden. De 
Vlaamse Regering keurde op 4 juli 2008 het voor-
stel goed om de herwaardering te laten gebeuren 
middels een contractuele pps-constructie. De be-
voegde minister werd gelast met het opstellen van 
een oproep tot kandidaten die wordt gevolgd door 
een onderhandelingsprocedure ter zake, besluit de 
minister-president. De oproep is eind 2008 gelan-
ceerd.  

III. BESPREKING 

1. Tussenkomst van de heer Jef Tavernier 

De heer Jef Tavernier wil ook graag de economische 
situatie mee incalculeren bij het inschatten van de 
voortgang van de projecten. De economische reces-
sie of stagnatie heeft paal en perk gesteld aan de 
positieve houding van de jaren daarvoor, meent hij, 
toen een hoogconjunctuur heerste en de prijzen wer-
den opgedreven. Hij stelt zich de vraag of, gezien de 
situatie bij heel wat bouwbedrijven, op de zeer korte 
termijn van enkele weken wordt overgegaan tot aan-
bestedingen zodat men ten laatste na het bouwverlof 
kan beginnen met de werken. Volgens het lid zou dat 
conjunctureel qua tewerkstelling zeer positief zijn. 
Welke projecten zijn na vier jaar nu in de aanbeste-
dings- en toewijzingsfase aanbeland, wil hij van de 
minister-president weten? Dat impliceert dan een 
startfase in juli, augustus van 2009, stelt hij. De heer 
Tavernier vreest dat de Vlaamse Regering er niet zal 
in slagen binnen de gestelde termijn tot toewijzingen 
over te gaan. Dat betekent voor de ondernemingen 
geen start na het bouwverlof.  
 
Het lid overloopt vanuit die optiek bepaalde pro-
jecten. In de zorgsector zijn een aantal projecten 
opgestart, maar de subsidiebedragen of vergoedin-
gen zijn volkomen ontoereikend voor de op te 
zetten projecten. De gestegen bouwkost is daar-
voor mede verantwoordelijk. De projecten zelf 
worden stopgezet in afwachting van realistische 
cijfers vanwege de Vlaamse overheid, stelt de heer 
Tavernier. Hij herhaalt de vraag welke projecten 
voor welke bedragen worden aanbesteed om bin-
nen een termijn van luttele maanden van start te 
gaan.  
 
Ook bij de projecten voor onderwijs heeft hij twij-
fels. De selectie van de partner om mee verder te 
onderhandelen zegt volgens de heer Tavernier 
evenmin iets over de planning van een eerstesteen-
legging.  

Hij zet dezelfde vraagtekens bij alle projecten. Als 
iets niet voor mei 2009 beslist is, dan wordt het op 
zijn minst 2010 vooraleer iets van start kan gaan, 
verzekert hij de commissie. De heer Tavernier ver-
wacht een voortgangsrapport dat duidelijk de klem-
toon legt bij de concrete toewijzingen en opstart van 
projecten en niet op de volgende juridische stappen 
in het rijtje. 

2. Tussenkomst van de heer Jan Peumans 

De heer Jan Peumans vraagt zich af of wat de minis-
ter-president heeft gebracht, wel een voortgangsrap-
portage kan worden genoemd. Hij ziet de evolutie 
niet tegenover de vorige versie. 
 
Ook de heer Peumans meent dat de regering moet 
durven conclusies trekken uit de andere rapporten. 
Hij doelt daarmee op het feit dat bijvoorbeeld voor 
sociale woningbouw men moet durven toegeven dat 
het dossier een flop is geworden. De enige juiste 
conclusie is dat het systeem alternatieve financiering 
niet werkt, meent hij. Om ook een positief voorbeeld 
aan te brengen, maakt hij de vergelijking met het 
VIPA-dossier (VIPA: Vlaams Infrastructuurfonds 
voor Persoonsgebonden Aangelegenheden) van 
voormalig Vlaams minister Steven Vanackere, dat 
het lid wel een succes vindt. Het resulteerde in een 
versnelde afwerking van de bouw van een aantal 
instellingen, besluit hij. De heer Peumans meent dat 
men objectieve vaststellingen moet doen, wat daar 
ook moge uit voortvloeien.  
 
Het lid stelt vast dat voor de scholen alles blijft ste-
ken bij de BAFO van 21 augustus 2008. Hij heeft 
echter wel een en ander zien gebeuren inzake scho-
lenbouw en zou willen dat de voortgangsrapportage 
dan ook zo nauw mogelijk bij de evoluties aansluit. 
Hij vindt in het rapport ook cijfers terug die nooit 
zijn uitgegeven. Dat kan volgens hem niet in een 
rapportage. Onder meer bij de scholenbouw rees 
bovendien een groot probleem door de economische 
crisis en dat blijkt helemaal niet uit wat de heer 
Peumans heeft gelezen. 
 
Het commissielid beaamt het feit dat het systeem 
inzake de jeugdverblijven simpelweg niet werkt. Net 
zoals bij het verhaal van de luchthaven, ziet de heer 
Peumans op geen enkel vlak dat ook lering wordt 
getrokken uit de evoluties. Hij stelt dat ten behoeve 
van alle projecten moet worden nagegaan hoe de 
rapportage wordt ervaren, welke knelpunten elk pro-
ject kent en hoe het zit met de risicobeheersing. Dat 
laatste vindt hij al helemaal niet terug. Bij de aanbe-
velende conclusies zou ad hoc moeten worden ge-
werkt, naargelang van de omstandigheden. Er moet 
rekening worden gehouden met wat het zou beteke-
nen voor de bouwmarkt als alle projecten tegelijk op 
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de markt komen. Hij vraagt zich af of het wel een 
meerwaarde zou zijn dat men dan nog meer werkne-
mers van bijvoorbeeld Poolse origine moet tewerk-
stellen om alles gedaan te krijgen. De heer Peumans 
vermeldt dat de Confederatie Bouw stelt dat als er 
5000 arbeidsplaatsen gecreëerd zouden worden met 
de scholenbouw, dat dat dan al het geval zou zijn.  
 
De financiële crisis wordt doodgezwegen in de rap-
portage van de regering, meent de heer Peumans, 
waarbij hij refereert aan het feit dat minister Van 
Mechelen stelde dat deze een opportuniteit bood.  
 
De minister-president stelt dat hij geen vragende 
partij is om zinloos papier te produceren, al wordt 
wel rekening gehouden met de opmerkingen ter ver-
betering van de rapportage. De heer Peumans stelt 
dat het gaat om de conclusies die uit de evoluties 
worden getrokken.  
 
Het lid merkt ten slotte op dat de hamvraag de reële 
kostprijs van het hele pps-verhaal blijft. Van een 
aantal pps-projecten meent hij dat ze zeer zinvol en 
goed zijn, maar toch meent hij dat de vergelijking 
tussen de kostprijs van de alternatieve financiering 
en die van de klassieke financieringsmechanismen 
grondig onder de loep moet worden genomen en dat 
de juiste conclusies moeten worden getrokken. Inza-
ke sociale woningbouw is al gebleken dat de gele-
verde inspanningen via alternatieve financiering tot 
niets hebben geleid, besluit hij.  

3. Tussenkomst van de heer Ward Kennes 

De heer Ward Kennes sluit zich aan bij de visie dat 
de projecten van belang zijn voor de ondersteuning 
van de Vlaamse economie. Hij herhaalt ook dat de 
rapportering allicht grafisch nog duidelijker de wij-
zigingen tegenover de vorige keren kan aangeven. 
Het interesseert het lid, in tegenstelling tot andere 
leden, wel hoe het zit met de juridische stappen die 
gezet worden in een dossier en met de fase waarin 
een dossier zich bevindt. Dat is precies wel relevant 
voor de vooruitgang van een project, meent hij. Er 
wordt volgens de heer Kennes vaak langer aan een 
dossier gewerkt achter de schermen dan ervoor. 
 
Wat betreft het VIPA veronderstelt de heer Kennes 
dat de stand van zaken voor aanvang der werken nog 
veranderd is sinds oktober 2008, waarvan de cijfers 
zijn vermeld.  
 
Het lid stelt met genoegen vast dat voor de Kempen-
se noord-zuidverbinding de aanbestedingsfase loopt 
en dat de offertes geanalyseerd worden. Hij vraagt of 
er al uitsluitsel kan gegeven worden over de meest 
recente stand van zaken over de consortia die vanaf 
december 2008 zouden worden geselecteerd.  

De evolutie van de VAC’s (Vlaamse Administratie-
ve Centra) Gent en Brugge baart hem zorgen. In 
Leuven is er beweging, stelt de heer Kennes. Hij 
wijst op de onzekerheid die de situatie schept voor 
heel wat Vlaamse agentschappen die er op termijn 
naartoe moeten verhuizen. 

4. Tussenkomst van de heer Dirk de Kort 

De heer Dirk de Kort sluit zich aan bij de opmerking 
over de grafische verbetering van de rapporten inza-
ke wijzigingen tegenover de eerdere rapporten. Hij 
vraagt of het mogelijk zou zijn het rapport en de 
fiches continu te actualiseren en toegankelijk te ma-
ken via de webstek. Het toevoegen van een tabel met 
het basisbedrag, de maximum beschikbaarheidsver-
goedingen van het basisjaar en de mogelijke indexe-
ring en de prijsindex die daarvoor gehanteerd wordt, 
lijkt hem handig. Het lid klaagt aan dat het rapport al 
verouderd is vooraleer het in het parlement wordt 
besproken.  
 
Algemeen leest de heer de Kort dat het pps-
multifunctioneel vaartuig niet doorgaat omdat een 
gewone sleepboot volstaat. Daarbij komt een nieuw 
project, de Kallemansputte, voor herwaardering en 
exploitatie van baggerspeciedepot, maar het lid vindt 
niets terug over de Brabo-tramprojecten ondanks het 
feit dat de minister-president ze heeft toegelicht. Hij 
vraagt zich af of dat ligt aan het feit dat de beschik-
baarheidsvergoeding rechtstreeks vanuit de begro-
ting aan de BAM (Beheersmaatschappij Antwerpen 
Mobiel) wordt betaald.  
 
Ook de heer de Kort merkt op dat heel wat projecten 
vertraging hebben opgelopen. Hij erkent dat de finan-
ciële crisis daaraan niet vreemd is, maar ook het feit 
dat alternatieve financiering/pps vaak een meerkost 
genereert, is het lid niet ontgaan. Blijft men voor die 
keuze gaan? Hij refereert daarbij aan de beslissing om 
de KBC te steunen met 2 miljard euro, die volgens het 
lid toch ook consequenties voor de begroting heeft. 
Hij meent dat in het kader van evaluatie van pps-
projecten meer moet worden bekeken welke toege-
voegde functies daarmee gerealiseerd kunnen worden. 
In dat verband vermeldt hij de jeugd- en verblijfscen-
tra, die een meerkost lijken als ze louter als alternatie-
ve financiering worden beschouwd, maar wel degelijk 
vanuit de lokale markt en de privémarkt een aantal 
toegevoegde functies kunnen meekrijgen, zoals hotel-
functie. Dan wordt een project financieel wel haal-
baar, meent de heer de Kort. 
 
Het lid besluit dat het goed zou zijn dat Vlaanderen 
er actief aan zou werken om een topregio te blijven, 
gezien de economische realiteit. Hij vindt daarbij 
een actualisatie van de dossiers zeer belangrijk om te 
zien wat al kan worden aanbesteed. 
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Uit feedback inzake de sportinfrastructuur vanuit de 
lokale besturen, leert de heer de Kort ten slotte dat 
men ook daar tot de vaststelling komt dat pps voor 
bijvoorbeeld kunstgrasvelden en sporthallen duurder 
uitvalt dan de klassieke financieringsmethodes.  

5. Tussenkomst van mevrouw Hilde Eeckhout, 
voorzitter 

Mevrouw Hilde Eeckhout laat weten aan de heer de 
Kort dat sommige fiches al dateren van oktober 
2008, met name van ministers Crevits, Vanackere en 
Keulen. Ze stelt dat in bepaalde gevallen gewacht is 
tot november 2008 om de fiches in te dienen bij de 
minister-president. De goedkeuring van de regering 
dateert van 19 december 2008 en het rapport is pas 
tijdens het kerstreces ingediend bij het Vlaams par-
lement. Op 5 januari 2009 is het uiteindelijk op de 
agenda gezet, legt ze nog uit, al is het lid het eens 
met de kritiek dat bepaalde zaken allicht al achter-
haald zijn door het lange tijdsverloop. 

IV. REPLIEK VAN DE HEER KRIS PEETERS, 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE 
REGERING, VLAAMS MINISTER VAN 
INSTITUTIONELE HERVORMINGEN, BE-
STUURSZAKEN, BUITENLANDS BELEID, 
MEDIA, TOERISME, HAVENS, LAND-
BOUW, ZEEVISSERIJ EN PLATTELANDS- 
BELEID 

Minister-president Peeters herhaalt dat met de voor-
stellen tot verbetering van de rapportage vanwege de 
commissieleden intussen rekening is gehouden. Hij 
heeft de nieuwe opmerkingen genoteerd en kan zich 
vinden in de vraag om wijzigingen nadrukkelijker op 
te nemen.  
 
Wat betreft de economische situatie geeft de minis-
ter-president toe dat er een radicaal andere situatie is 
ontstaan tegenover een aantal maanden eerder. Hij 
stelt dat bij goedkeuring van het relanceplan op 14 
november 2008 door hemzelf is aangestipt dat het 
meer dan ooit tijd was om de pps-projecten af te 
ronden en te versnellen waar mogelijk. Daarop 
kwam volgens hem de kritiek dat het niet haalbaar 
zou zijn. Hij bevestigt dat de pps-projecten inder-
daad een nieuwe dynamiek en impuls kunnen geven 
aan onder meer de werkgelegenheid. Voor projecten 
waarbij financiële instellingen betrokken zijn die 
lijden onder de financiële crisis wordt men volgens 
de minister-president wel degelijk geconfronteerd 
met het ‘on hold’ zetten van de projecten en discus-
sies over bijkomende elementen. De Vlaamse Rege-
ring heeft beslist om in dat verband een taskforce op 
te zetten die moet opvolgen wat versneld kan wor-

den, waar vertraging wordt opgelopen om welke 
reden ook en die erover moet waken dat het investe-
ringsritme wordt aangehouden. 
 
De minister-president zal de bezorgdheid van de 
commissieleden over de aanvatting van de werk-
zaamheden bij de projecten van minister Vanden-
broucke overmaken.  

V. REPLIEKEN 

De heer Jan Peumans oppert dat het voor lokale 
besturen niet meer interessant is zich in de projecten 
van minister Vandenbroucke in te schrijven om altijd 
berichtgeving van de minister te moeten ontvangen 
in positieve zin en dan later te horen dat het nog niet 
zover is. Het duurt te lang en het signaal naar de 
lokale besturen is verkeerd, besluit het lid.  
 
De minister-president verzekert de commissie ervan 
dat zijn collega-minister er alles aan doet om het 
project tot een goed einde te brengen. Vooral door 
de financiële crisis zijn er ter zake nieuwe discussies 
en vertragingen ontstaan, stelt hij. Toch gaat de rege-
ring ervan uit dat het nog tijdens de lopende legisla-
tuur kan worden afgehandeld.  
 
Hij meldt dat de lijst van projecten waarvoor de 
werkzaamheden zijn aangevat, zal worden geleverd 
zodra dat kan. De minister-president neemt ook de 
opmerking inzake leerpunten en conclusies mee. 
Voor wat risicobeheer betreft, veronderstelt de mi-
nister-president dat dat aspect nader wordt toegelicht 
bij het bespreken van de grote infrastructuurprojec-
ten. 
 
De heer Jan Peumans merkt op dat er gewoon ner-
gens sprake is van hoe met risico’s wordt omge-
sprongen. Hij wil graag weten waar bij voorbaat de 
risico’s zijn ingecalculeerd. Bij de rapportage over 
de grote infrastructuurprojecten wordt zeer duidelijk 
uitgegaan van mogelijke risico’s, stelt hij. Dat ver-
wacht het lid ook in de voortgangsrapportage. 
 
Mevrouw Hilde Eeckhout bevestigt dat verzoek.  
 
Minister-president Kris Peeters zal dit proberen in te 
bouwen in de rapportage. Hij treedt de opmerking 
van de heer Kennes bij over de relevantie van de 
juridische kant van de voortgang.  
 
De heer Jan Peumans verduidelijkt zijn visie. Hij 
gaat ervan uit dat, als er sprake is van een advies van 
de Inspectie van Financiën, maar de inhoud daarvan 
is onbekend, dat in een voortgangsrapportage van 
geen enkele waarde is. Hij onderstreept uitdrukkelijk 
dat hij wel degelijk waarde hecht aan dergelijke ad-
viezen. Hij betreurt vooral dat de regering vaak der-
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gelijke adviezen naast zich neerlegt, zoals bij het 
Land van Ooit is gebeurd. 
 
Minister-president Peeters belooft die optie verder te 
onderzoeken en beaamt dat adviezen die vermeld 
worden ook inhoudelijk moeten gekend zijn.  
 
Meer actuele informatie over het VIPA heeft hij niet 
ter beschikking. 
 
Voor de Kempense noord-zuidverbinding kan hij 
meedelen dat het aantal gegadigden tot drie terugge-
bracht is. De voorafgaande gesprekken voor de 
tweede offerte lopen.  
 
De minister-president geeft toe dat de onderhande-
lingen met de NMBS-Eurostar inzake de VAC’s 
Gent en Brugge zeer moeizaam verlopen. Hij stelt 
dat men probeert het onderste uit de kan te halen en 
niet met onredelijke prijzen wil instemmen. Derge-
lijke onderhandelingen vragen tijd, verdedigt hij.  
 
Een online-opvolging van de rapportering lijkt de 
minister-president zeer moeilijk. Hij wijst erop dat 
het rapport nog veel onduidelijker en onoverzichte-
lijk zou worden als alle verstrekte gegevens zonder 
meer via de webstek zouden worden gepubliceerd. 
Hij benadrukt wel de nodige verbeteringen aan de 
rapportage te zullen aanbrengen en zo kort mogelijk 
op de actualiteit aan te sluiten.  
 
Wat betreft de Brabo-projecten verwijst de minister-
president naar de voortgangsrapportage voor het 
Masterplan Antwerpen, waarin die vervat zitten. 
 
De heer Tavernier merkt op dat hij met de vraag 
blijft zitten wat er in aanbestedingsfase zit en wat er 
voor eind april 2009 aanbesteed zou raken om nog 
een beeld te kunnen vormen van wat dat zou kunnen 
betekenen voor de tewerkstelling en de economische 
activiteit.  
 
Ten slotte stelt hij ook vast dat men er voor de on-
derwijsprojecten niet zal komen. Hij refereert in dat 
verband aan de beslissing in de loop van het voor-
gaande jaar waarbij de regering wat voorzien was als 
beschikbaarheidsvergoeding in het kader van de 
DBFM bij het budget heeft laten voegen dat AGIOn 
(Agentschap voor Infrastructuur in het Onderwijs) 
ter beschikking kreeg. Dat lijkt de heer Tavernier 
een wijze beslissing, maar hij heeft de indruk dat dit 
voor 2009 niet is gebeurd, mede onder het mom van 
een mogelijke afronding. Hij raadt de minister-
president aan alsnog ook voor 2009 de 75 miljoen 
euro die als beschikbaarheidsvergoeding is voorzien, 
bij de reguliere financiering te voegen. Op die ma-
nier kunnen dan toch heel wat dossiers in dat kader 
sneller worden afgewerkt. Het lid ziet niet in waar-
om ook die projecten zouden moeten blijven liggen. 

De heer Jan Peumans stelt dat over de pps-Wonen, 
de pps-Beloodsingsmiddelen en de pps-Jeugd-
verblijfsinfrastructuur een kruis kan worden ge-
maakt. Zoveel is hem duidelijk. Minister-president 
Kris Peeters weerlegt die conclusie over de beloods-
ingsmiddelen en stelt dat dat wel zo is voor het mul-
tifunctioneel vaartuig. Er is voor een andere optie 
gekozen, namelijk de ‘bare boat charter’.  
 
Vervolgens verwijst het de heer Peumans naar pagi-
na 50 van het rapport van de Vlaamse Regering waar 
de budgettaire impact op de begroting staat inzake 
de scholeninfrastructuur. Voor 2006 en 2007 staat 
daar 50 miljoen euro ingeschreven, voor 2008 is dat 
75 miljoen euro. Die bedragen gaan nog uit van de 
veronderstelling dat in 2008 de projecten inzake 
scholenbouw op kruissnelheid zouden zijn, stelt de 
heer Peumans. Hij heeft begrepen dat die middelen 
in AGIOn zouden worden ondergebracht omdat ze 
niet werden ingezet dat jaar. De wachttijden voor 
schoolgebouwen lopen op tot tien tot twaalf jaar en 
de heer Peumans leest op pagina 44 dat men al de 
kaap van een 450 miljoen euro heeft gerond in die 
zin. Daar zijn volgens het lid dus forse inspanningen 
geleverd. Hij pleit echter voor zorgvuldigheid in de 
cijfers van het rapport. 
 
Minister-president Kris Peeters geeft aan dat gepro-
beerd is een beeld te bieden van hoe het dossier is 
opgebouwd. De budgettaire tabellen die zijn toege-
voegd geven voor 2007 nul weer. Hij heeft er geen 
moeite mee het rapport zo gebruiksvriendelijk te 
maken.  
 
De heer Dirk de Kort vraagt om begrip voor het feit 
dat het rapport als moeilijk leesbaar wordt ervaren. 
Inzake jeugd- en verblijfscentra leest hij wel dat er 
een pps-coördinator is aangesteld, maar bij het ele-
ment over het soort aanbestedingsprocedure, staat 
dan alleen dat die in onderzoek is. Dat is ook zo voor 
financiële onderbouwing en participatie, afspraken 
inzake verantwoordelijkheden van onderhoud en 
beheer enzovoort. Hij vraagt zich af wat dan de con-
clusies moeten zijn, aangezien dit te weinig informa-
tie verstrekt om de juiste stand van zaken te kennen.  
 
De minister-president legt uit dat een rapport altijd 
een momentopname is. Hij verklaart de onduidelijk-
heden inzake jeugdverblijven door het feit dat op 
zeker ogenblik men zich er bewust van is geworden 
dat de oorspronkelijke aanpak geen kant meer op 
kon. Er was een nieuwe aanpak nodig en die was op 
het moment van opmaak van de rapportage in onder-
zoek. 
 
Mevrouw Hilde Eeckhout, voorzitter, vat samen dat 
er nog vele vragen bij de manier van rapporteren 
blijven bestaan. Ze stelt voor op korte termijn nog-
maals te vergaderen over een verbeterde rapportage 



Stuk 52 (2008-2009) – Nr. 2  10 
 
 
waarbij op zeer beknopte wijze de meest actuele 
stand van zaken per project zeer concreet wordt 
voorgelegd met inbegrip van alle elementen die zijn 
aangehaald. De heer Tavernier sluit zich aan bij dat 
verzoek. Hij verfijnt dat het de leden vooral aanbe-
langt te weten wanneer iets werkelijk voor eind april 
kan worden aanbesteed, toegewezen en beslist. 
 
De minister-president is bereid dat te overwegen, 
maar stelt dat het om zinvolle informatie moet gaan. 
Hij wil niet geconfronteerd worden met gegevens die 
achteraf in vraag worden gesteld omdat bijvoorbeeld 
een datum niet klopte.  
 
 
De verslaggever,  De voorzitter, 
 
Jan PEUMANS  Hilde EECKHOUT 
 
 

 
 


